
 
 
 
 
 
Schriftelijke vragen ex. Artikel 47 RvO over Zorgen vanuit agrariërs over het 
Blauwtong-virus in relatie met het Utrechts natuurbeleid 
 
Geacht College van Gedeputeerde Staten, 
 
Met grote zorg hebben wij kennisgenomen van berichten van lokale boeren uit de regio Groot 
Wilnis-Vinkeveen. Het betreft hier specifiek het welzijn van landbouwdieren in relatie tot het 
Utrechts natuurbeleid, welke volgens deze agrariërs bijdraagt aan een verhoogd risico op ziekten 
zoals het Blauwtong-virus, overgedragen door knutten.  
 
Wij hebben ook beeldmateriaal ontvangen van een boer dat laat zien wat voor een impact het heeft 
op zijn koeien. De desbetreffende agrariërs leggen een verband tussen de aanleg van meer 
moerasgebieden en daarmee het toegenomen risico op infecties bij vee. Dat baart ons zorgen en 
daarom hebben wij de navolgende vragen: 
 

1. Is GS op de hoogte van de zorgen van boeren in de regio over de relatie tussen het Utrechts 
natuurbeleid en de toename van ziekten bij vee, zoals het Blauwtong-virus? 

2. Hoe beoordeelt GS de claim dat de transformatie van natuur naar nat grasland en moeras 
leidt tot een verhoogd risico op infecties bij vee, door een toename in de populatie knutten? 

3. Hoe verhoudt het huidige beleid en de ambitie om meer natte natuurgebieden en natte 
teelten (zoals Lisdodde) te creëren zich tot de belangen en het welzijn van de lokale 
agrarische sector? 

4. Het blijkt dat bij natte teelten, zoals Lisdodde, tot wel 10.000 knutten per m² kunnen leven, 
in tegenstelling tot een 'normale' sloot, waar dit aantal slechts 100 per m² is1. Hoe verklaart 
GS dit verschil? Draagt de Provincie met haar huidige beleid niet actief bij aan het verhogen 
van de risico’s voor veedieren? 

5. Worden de gevolgen voor de gezondheid van het vee meegewogen wanneer er voorstellen 
worden gedaan voor de inrichting van natuurgebieden? 

6. Is GS bereid om een onderzoek in te stellen naar de mogelijke relatie tussen het Utrechts 
natuurbeleid en het welzijn van landbouwdieren in de betreffende regio’s? 

7. Welke maatregelen is GS bereid te nemen om de zorgen van de boeren serieus te nemen en 
om dierenleed, als mogelijk gevolg van het natuurbeleid, te voorkomen? 

8. Is GS bereid om, indien nodig, het natuurbeleid aan te passen om een balans te vinden 
tussen natuurbehoud en agrarische belangen, en hierbij boeren en andere stakeholders 
actief te betrekken? 

 
Hoogachtend, 
 
Sjors Nagtegaal, PVV 
Anton Verleun, BBB 
Michiel Fiscalini, JA21 
Mieke Hoek, 50PLUS 
Bertrick van den Dikkenberg, SGP 

 
1 https://www.innovatieprogrammaveen.nl/knutten-in-de-polder/  
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